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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau -   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  
Tobias Nässén X   Anders Bruhn T  
Helene Skantze  X   Annika Jung T §§ 278-333 
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar T §§ 269-277 
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling -  
Richard Wendt  -   Angela Berglund T §§ 269-277 
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller -      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X  §§ 278-333    
Lena Gatenborg  X  §§ 278-333    
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina N  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård N  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T §§ 274-277 
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman N  
Martin Sääf X   Karin Bünger -  
Mats Granath X  §§ 278-333    
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  
Anders Tiger X   Maryam Herlin -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian X   Ella Tegsten  T  
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Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson T  
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Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Shahin Malak  N  
Mikael Carlsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  
Lina Olsson  X   Kristina Granlund N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  -  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen -   Rolf Wastesson N  

Fredrik Holmqvist X      
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§ 269 KFKS 2018/888 

Nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Richard Herrey (M), ledamot 
Christina Rinman (M), ersättare 
Rolf Wasteson (V), ersättare 
 
- - - - - 
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§ 270 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige från Shahin Malak (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Shahin Malaks begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 271 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Linnea Strömberg (C) och Majvie Swärd (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 12 oktober 2020 i Nackasalen och den 19 oktober 2020 kl. 16.00 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 272 KFKS 2020/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2020-10-12 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse 2020-09-16 och revisionsrapport 2/2020 – 
Granskning av efterlevnad av dataskyddsförordningen (GDPR) 
Revisionsskrivelse 2020-09-16 om avvikelser från god 
redovisningssed 

 
- - - - - 
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§ 273 KFKS 2020/955 

Enkel fråga – Avauktorisering av hemtjänstföretag 
Enkel fråga från Amanda Sandholm (V) till äldrenämndens ordförande Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 274 KFKS 2020/839 

Interpellation – Danvikens kyrkogård 
Interpellation den 14 september 2020 av Carl-Magnus Grenninger (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Danvikens ödekyrkogård är en magisk och kulturhistoriskt viktig plats. På allhelgona 
brukar det lysa vid gravstenarna. Dess höga träd, fina gravstenar och stora gräsytor gör 
platsen till ett andrum och mer än en del i en kulturhistorisk promenad, mer än en plats för 
promenader och vila, som interpellationssvaret anger. Det är nämligen en viktig plats för en 
stor del av invånarna i Finnboda och runt omkring: barnen. 
Miljöpartiet tycker att det i det arbete som nu påbörjats med skötsel av ödekyrkogården 
saknas kunskap kring hur barnen använder platsen och att dialogen med förskolorna och 
skolan i området varit bristfällig. När vi efterforskade hur platsen nyttjas idag fick vi 
följande svar från en förskolepedagog: 

”Kyrkogården är för oss en fantastisk resurs att söka frid och återhämtning vid. Vi går 
dit i mindre grupper för pedagogstyrda aktiviteter för att ge barnen ett avbrott från 
gårdarna där många barn vistas. Vi har haft styrda leker på kyrkogården men går alltid 
igenom innan hur vi beter oss på en kyrkogård. Att gravarna ska respekteras och att 
ingen åverkan på miljön får ske. Aktiviteter som vi har haft på kyrkogården är 
sagoläsning, gruppstärkande aktiviteter, yoga, avslappning, samlat in och samtalat om 
naturmaterial tex kastanjer, blad och alla fantastiska träd och växter. Vi går också dit 
ibland och äter ett rofyllt mellanmål medan vi lyssnar på träden. Varma dagar brukar 
vi ligga där och titta på molnen. 
När vi är där har vi alltid ansvariga pedagoger med och lämnar aldrig skräp kvar. Vi 
brukar däremot med jämna mellanrum plocka skräp på kyrkogården och lyfta vikten 
att värna om vårt närområde. Vi ser gärna att vi i framtiden kan använda denna 
fantastiska plats som betyder mycket för oss.” 

Miljöpartiet ser gärna att det här blir en plats för alla. Att vi lyfter det kulturhistoriska 
värdet, miljön och platsens historia samtidigt som den underhålls, görs säkrare, tryggare 
och finare. Värdefulla och vackra träd har nu kapats och ett Gunnebostängsel satts upp 
mot skolområdet, med en låst grind, något som kan ses som ett tydligt ställningstagande 
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kring att barn inte är välkomna. Samtidigt undrar vi om det är på det här viset kommunen 
gestaltningsmässigt vill ”lyfta” platsen: med högt stängsel och kapade träd?  
Miljöpartiet vill att kommunen lyfter platsens betydelse då det är en unik plats med kors 
och gravar som står kvar. Vi vill också att kommunen hämtar inspel om den pedagogiska 
betydelsen, som blir så tydlig i svaret från förskolan. 
Miljöpartiet undrar också vilken den tänkta gestaltningen av platsen är och önskar att fler 
berörda nämnder får ge input i den processen, som kulturnämnden. Vi vill att natur- och 
trafiknämnden följer frågan så att denna unika plats blir för alla samtidigt som det 
kulturhistoriska värdet bejakas.” 
 
- - - - - 
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§ 275 KFKS 2020/840 

Interpellation – Bygge av hiss i Finnboda 
Interpellation den 14 september 2020 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Interpellationen bordläggs. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 276 KFKS 2020/841 

Interpellation – Personalflykt bland högre tjänstemän på 
Nacka kommun 
Interpellation den 14 september 2020 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen besvaras av kommunstyrelsens 1:e vice 
ordförande Hans Peters (C), då kommunstyrelsens ordförande inte är närvarande. 
 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 277 KFKS 2020/842 

Interpellation – Mötesplats för seniorer i Saltsjöbaden 
Interpellation den 14 september 2020 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 278 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Rickard Malmsjö (utsedd av SD) 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Björn Malmström. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 279 KFKS 2018/888 

Val av ersättare i äldrenämnden t.o.m. 2020-12-31 efter 
Jan-Erik Selenius (KD)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Nello Minati (KD). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 280 KFKS 2018/888 

Val av 2:e vice ordförande i val- och demokratinämnden 
t.o.m. 2022-12-31 efter Anders V Nilsson (S) 

Beslut 
Som ny 2:e vice ordförande väljs Björn Friberg (S). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 281 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Martin Berg (utsedd av M) 

Beslut 
Val av ny nämndeman bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 282 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
äldrenämnden från Kjell Stenudd (C) samt val av ny 
ersättare t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Maria Håård (C). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 283 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kulturnämnden från Maria Håård (C) samt val av ny 
ersättare t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 284 KFKS 2020/631 

Exploateringsavtal för Älta centrumkvarter 
Fastigheterna Älta 19:1, 24:2, 25:1, 27:3, 10:1 och Sicklaön 42:2 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget exploateringsavtal med Wallenstam 
Fastighets AB Älta, Wallenstam Fastigheter 164 AB och Wallenstam Fastigheter 297 AB.  
 
2. Kommunfullmäktige delegerar till enhetschef för exploateringsenheten Nacka att ingå 
avtal om koncernintern överlåtelse av exploateringsavtalet under förutsättning att 
godtagbar säkerhet finns som motsvarar kvarstående åtaganden i enlighet med 
exploateringsavtalet inklusive bilagor. 

Ärendet 
Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige den 14 september 2020, § 228 genom en så 
kallad minoritetsåterremiss. Återremissens syfte är att förslaget omarbetas så att 
detaljplanen medger större ytor för kultur- och fritidsverksamhet, större lekytor utomhus 
för förskolan, trafiklösningar som gör att centrumtorget blir bilfritt samt att byggnationen 
utformas så att solen når ner på innergårdarna. 
 
I planärendet bereds samtliga punkter som är angivna i kommunfullmäktiges beslut om 
återremiss. Sammantaget bedömer planenheten att förslaget till detaljplan har utformats i 
enlighet med detaljplaneprogram för Älta centrum, övriga översiktliga planer för området 
och uppfyller bostadsmålet för projektet. Mot den bakgrunden föreslås kommunstyrelsen 
besluta att föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för Älta centrumkvarter utan 
att någon omarbetning görs. Då förslaget är att inte omarbeta detaljplanen föreslås heller 
inte exploateringsavtalet omarbetas. 
 
Wallenstam Fastighets AB Älta, Wallenstam Fastigheter 164 AB och Wallenstam 
Fastigheter 297 AB (nedan gemensamt kallad Exploatören) är ägare till fastigheterna Älta 
25:1, Älta 19:1, 27:3 och Älta 24:2 inom detaljplaneområdet i Nacka kommun och avser att 
uppföra ny bebyggelse för bostäder, verksamheter och servicefunktioner inom detaljplanen 
Älta centrumkvarter, KFKS 2016/440.  
 
Exploateringsavtalet reglerar rättigheter och skyldigheter mellan kommunen och 
Exploatören inom detaljplanen Älta centrumkvarter, ärendenummer KFKS 2016/440. För 
att detaljplanen ska kunna genomföras krävs fastighetsregleringar, om- och tillbyggnader av 
allmänna anläggningar, anläggningar för vatten- och avloppsförsörjning samt andra 
åtgärder. 
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För kommunens kostnader som följer av exploateringen ska Exploatören för nytillkomna 
byggrätter erlägga en, av kommunstyrelsen sedan tidigare fastslagen, 
exploateringsersättning. Utöver intäkter i form av exploateringsersättning finansieras 
utbyggnadskostnaderna för de allmänna anläggningarna genom kommunala 
markförsäljningar samt från de tomträttsavgälder som kommunen erhåller över tid i 
etapper där kommunen upplåter marken med tomträtt till exploatör. Exploateringsenheten 
bedömer att projektets ekonomi kommer att vara i balans samt generera ett mindre 
överskott till kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 237 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 21 september 2020 
Exploateringsavtal för Älta centrumkvarter, fastigheterna Älta 25:1, 19:1, 27:3 och Älta 24:2 
inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M), Johan Krogh (C), Anders Tiger (KD) och Lena Linnerborg (L) 
yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Helena Westerling (S), Lisskulla Zayane (MP), Fredrik Holmqvist (V), Esa Örmä (SD), 
Alva Dahn (S) och Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att öka 
utrymmet för bibliotekslokaler i enlighet med det s k ”Nyponförslaget”, d.v.s. hyresavtalet 
för bibliotek och kulturhus omförhandlas och utökas med att hyra den ytan som de till 
biblioteket två angränsande bostäderna (vardera på 28 kvm) utgör samt att torggatorna ska 
skyltas som gångfartsområde. 
 
Johan Krogh yrkade avslag på återremissyrkandet från Mikael Carlsson. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. 
Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 37 ja-röster och 8 nej-röster. 16 ledamöter avstod från att rösta. 
Därmed avslogs återremissyrkandet. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
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Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater vill se att Älta Centrum utvecklas. Huvuddelarna för förslaget 
gällande just centrumanläggningen är bra, så när som på en utökning av kulturlokaler som 
medges i detaljplanen. Däremot har vi konsekvent velat se en lösning där torget blir en 
mötesplats istället för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer plats för barnens 
utomhuslek och att byggnaderna anpassas så att solen når ner till innergårdarna även hos 
hyreslägenheterna. De här faktorerna gör att vi inte kan rösta för det liggande förslaget. Vi 
tycker att majoriteten har ett stort ansvar som vägrat se över möjligheterna att förbättra 
centrumplanen och istället bara fortsatt i gamla hjulspår när det gäller trafiken på torget, sol 
på innergårdarna och lekyta för barnen på förskolan.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Denna gång sträckte sig Nackalistan långt i form av en kompromiss och återremiss för att 
åtminstone få igenom delar av planen som i första hand gällde kompletterande ytor för 
bibliotekslokalerna. Tyvärr gick det inte igenom hos majoriteten så i andra hand yrkade vi 
avslag i enlighet med tidigare yrkanden om bilfritt torg, större lekytor för förskolan och 
gröna gårdar. Vi beklagar att våra ansträngningar var förgäves och hoppas ändå på att den 
slutliga lösningen för planen kan gå i en bättre riktning när det gäller det som har varit 
problematiskt. Läsrum för biblioteksbesökare är en basstandard för ett bibliotek som ska ge 
service åt en växande del av befolkningen i Älta. Större gemensamhetslokaler/ 
träffpunktsplatser i biblioteket bidrar till att ge hela centrumbildningen ökad trivsel och 
attraktivitet vilket också gynnar kommersen.” 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna och angav följande. 
”Älta har historiskt varit en lugn småort i skogsinramning. Detta är vad som har gett Älta 
dess karaktär, och som också har fått människor att söka sig till orten. 
Nu föreligger mycket omfattande ombyggnads- och utbyggnadsplaner för Älta, konkret i 
den föreliggande planen med avseende på Älta Centrum. Älta blir en mer regelrätt tätort 
och förort, med tät biltrafik, mycket genomfart och täta klungor av höga hus. Trots den 
hårda exploateringen och förändringen av Ältas karaktär blir ändå inte kulturverksamheten 
vad Ältas många kulturintresserade hade hoppats på, vare sig vad det gäller lokalutrymme, 
lokalernas karaktär eller tillgänglighet.    
Även byggprocessen kan förväntas bli lång och problemfylld för både nya och befintliga 
Ältabor. Det är ett högt pris att betala för Ältaborna – störningar i många år med 
slutresultatet att Ältaborna får se sin hembygd tappa sin karaktär.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Det är fantastiskt att Älta utvecklas med nya bostäder, lokaler och mötesplatser. Det finns 
dock saker som behövde vara bättre i detaljplanen, varför Miljöpartiet röstade på avslag. 
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Att planera ett centrum med småstadskänsla för människan på 2020-talet betyder att 
fokusera på hur människor i alla åldrar rör sig, inte på biltrafik. Nu blir det en mycket 
otidsenlig plan där fordonstrafik på torget förstör för olika aktiviteter, förfular och även 
innebär en fara för främst barn. Att det inte planeras för barnen syns också på andra sätt i 
denna plan. Trots sitt ”perifera” läge i Nacka blir förskolan stor och gården liten samtidigt 
som utevistelse och lek hänvisas till bostadsgårdar och områden utanför planområdet. Den 
solstudie som är gjord visar också på mörka bostadsgårdar stora delar av året, något som 
sänker boendekvaliteten. Det som lockar i staden är mötesplatser för människor och 
konsumtion av upplevelser och skapande. Detaljplanen i sig medger generöst tilltagna ytor 
för kultur- och bibliotekslokaler men, för att tillskapa dessa krävs även politisk vilja. 
Miljöpartiet står helt bakom medborgarnas förslag till ändamålsenliga och välkomnande 
kultur- och bibliotekslokaler. 
Enligt kommunens avfallsplan som nu är ute på remiss så ska stationär sopsug prövas och 
möjliggöras i alla större stadsbyggnadsprojekt. Genom stationär sopsug kan insamlingen av 
avfall effektiviseras och behovet av tunga transporter och buller i bostadsområden minska. 
Stationär sopsug bedöms vara ekonomiskt motiverat när antalet lägenheter är minst cirka 
500. Bostäderna behöver inte finnas inom samma kvarter eller detaljplan utan systemet kan 
med fördel samordnas mellan flera byggherrar och projekt. Antalet lägenheter i Älta 
centrumkvarter blir över 900 men ändå har man missat detta här. 
Något positivt med detaljplanens exploateringsavtal är att exploatören frivilligt har åtagit sig 
att uppfylla krav som ställs i Grönytefaktor Nacka stad. Miljöpartiet har framgångsrikt 
drivit att grönytefaktorn ska finnas med som en egen rubrik i exploateringsavtal, på samma 
sätt som konsten att skapa stad. Det är hög tid att de fantastiska styrmedel och dokument 
kring miljö och klimat också gör reella avtryck i verkligheten och inte förblir 
pappersprodukter i en skrivbordslåda. Grönytefaktorn var här inget bindande krav men 
genom att lyfta upp och synliggöra den i diskussionen kring exploateringsavtalet har den 
kommit att lyftas in. Att visa på sådant kommunen tycker är viktigt är att visa vår ambition 
men det blir också en knuff i rätt riktning.” 
 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det är positivt att området runt Älta centrum förtätas och att nya bostäder tillkommer 
kommundelen. Vänsterpartiet är dock inte helt nöjda med alla delar i planen. Det gäller 
bland annat trafiksituationen på torget. Att torget inte blir bilfritt är en försämring. 
Genomfartstrafiken innebär problem när kulturhuset ska arrangera barn- och 
familjeaktiviteter utomhus.  
Förskolegårdarna blir för små. Eftersom lekytan för förskolebarnen är så liten måste de 
passera en gata för att få tillräckligt med plats. Det är i strid med både Boverkets 
rekommendationer och Barnkonventionen. Barns utemiljö är inte ett särintresse, utan en 
rättighetsfråga. 
Oavsett boendeform förtjänar man solljus. När solen halvårsvis inte når ner på 
innergårdarna måste det anses vara ett misslyckande.  
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De Ältabor som kämpat för sitt kulturhus har fått igenom mycket. Ytan har blivit betydligt 
större än i kommunens ursprungliga förslag. Steget till att ge biblioteket en riktig läsesal var 
snubblande nära. Synd att att Alliansen valde att inte ta det. 
Det är inga orimliga krav att förskolans barn ska ha plats för utelek, att solen inte byggs 
bort i bostadskvarteren, att torget blir bilfritt, och att det ska gå att läsa ostört på 
biblioteket.” 

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Detaljplanen för Älta Centrumkvarter är en stor och viktig plan för Nacka. Den möjliggör 
en ordentlig förnyelse av ett gammalt centrum genom nya bostäder, affärslokaler och 
förskola. Från Centerpartiet är vi extra nöjda med gestaltningen och det är bra att över 850 
lägenheter blir hyresrätter. Tyvärr konstaterar vi att den samlade oppositionen vill minska 
bebyggelsen och därmed också minska antalet hyresrätter. Det är beklagligt och oseriöst 
från partier som säger sig vilja bygga fler hyresrätter men, som när det väl kommer till 
kritan, röstar emot.” 
 
- - - - - 
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§ 285 KFKS 2017/1120 

        KFKS 2016/440  

Detaljplan för Älta centrumkvarter 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Älta centrumkvarter. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Älta centrumkvarter har tillstyrkts av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Kommunfullmäktige beslutade den 14 september 2020, § 229 att 
återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom minoritetsåterremiss. I ärendet 
behandlas samtliga punkter som är angivna i kommunfullmäktiges beslut om återremiss. 
Kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta 
detaljplanen. 
 
Syftet med detaljplanen för Älta centrumkvarter är att utveckla och förtäta Älta centrum 
genom att möjliggöra för ny bebyggelse och allmänna platser i och omkring det befintliga 
centrumet i Älta. Detaljplanen skapar förutsättningar för ett förnyat centrum runt ett nytt 
torg, cirka 940 bostäder, en förskola, ett äldreboende samt lokaler för olika verksamheter. 
Detaljplanen har utformats i enlighet med planprogrammet för Älta centrum och uppfyller 
mer än väl bostadsmålet för området.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts.  
Enheten bedömer att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Älta centrumkvarter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 238 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 23 september 2020 
Bilaga 1 Protokoll KF  
Bilaga 2 Protokoll KS  
Bilaga 3 Protokoll KSSU  
Bilaga 4 Tjänsteskrivelse KSSU  
Bilaga 5 Protokoll MSN 
Bilaga 6 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 7 Granskningsutlåtande 
Bilaga 8 Plankarta 
Bilaga 9 Planbeskrivning 
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Bilaga 10 Illustrationsplan 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M), Johan Krogh (C), Anders Tiger (KD) och Lena Linnerborg (L) 
yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Helena Westerling (S), Lisskulla Zayane (MP), Fredrik Holmqvist (V), Esa Örmä (SD), 
Alva Dahn (S) och Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att öka 
utrymmet för bibliotekslokaler i enlighet med det s k ”Nyponförslaget”, d.v.s. hyresavtalet 
för bibliotek och kulturhus omförhandlas och utökas med att hyra den ytan som de till 
biblioteket två angränsande bostäderna (vardera på 28 kvm) utgör samt att torggatorna ska 
skyltas som gångfartsområde. 
 
Johan Krogh yrkade avslag på återremissyrkandet från Mikael Carlsson. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. 
Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 8 nej-röster. 15 ledamöter avstod från att rösta. 
Därmed avslogs återremissyrkandet. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 28 nej-röster. Därmed bifölls kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 
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Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater vill se att Älta Centrum utvecklas. Huvuddelarna för förslaget 
gällande just centrumanläggningen är bra, så när som på en utökning av kulturlokaler som 
medges i detaljplanen. Däremot har vi konsekvent velat se en lösning där torget blir en 
mötesplats istället för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer plats för barnens 
utomhuslek och att byggnaderna anpassas så att solen når ner till innergårdarna även hos 
hyreslägenheterna. De här faktorerna gör att vi inte kan rösta för det liggande förslaget. Vi 
tycker att majoriteten har ett stort ansvar som vägrat se över möjligheterna att förbättra 
centrumplanen och istället bara fortsatt i gamla hjulspår när det gäller trafiken på torget, sol 
på innergårdarna och lekyta för barnen på förskolan.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Denna gång sträckte sig Nackalistan långt i form av en kompromiss och återremiss för att 
åtminstone få igenom delar av planen som i första hand gällde kompletterande ytor för 
bibliotekslokalerna. Tyvärr gick det inte igenom hos majoriteten så i andra hand yrkade vi 
avslag i enlighet med tidigare yrkanden om bilfritt torg, större lekytor för förskolan och 
gröna gårdar. Vi beklagar att våra ansträngningar var förgäves och hoppas ändå på att den 
slutliga lösningen för planen kan gå i en bättre riktning när det gäller det som har varit 
problematiskt. Läsrum för biblioteksbesökare är en basstandard för ett bibliotek som ska ge 
service åt en växande del av befolkningen i Älta. Större gemensamhetslokaler/ 
träffpunktsplatser i biblioteket bidrar till att ge hela centrumbildningen ökad trivsel och 
attraktivitet vilket också gynnar kommersen.” 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna och angav följande. 
”Älta har historiskt varit en lugn småort i skogsinramning. Detta är vad som har gett Älta 
dess karaktär, och som också har fått människor att söka sig till orten. 
Nu föreligger mycket omfattande ombyggnads- och utbyggnadsplaner för Älta, konkret i 
den föreliggande planen med avseende på Älta Centrum. Älta blir en mer regelrätt tätort 
och förort, med tät biltrafik, mycket genomfart och täta klungor av höga hus. Trots den 
hårda exploateringen och förändringen av Ältas karaktär blir ändå inte kulturverksamheten 
vad Ältas många kulturintresserade hade hoppats på, vare sig vad det gäller lokalutrymme, 
lokalernas karaktär eller tillgänglighet.    
Även byggprocessen kan förväntas bli lång och problemfylld för både nya och befintliga 
Ältabor. Det är ett högt pris att betala för Ältaborna – störningar i många år med 
slutresultatet att Ältaborna får se sin hembygd tappa sin karaktär.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Det är fantastiskt att Älta utvecklas med nya bostäder, lokaler och mötesplatser. Det finns 
dock saker som behövde vara bättre i detaljplanen, varför Miljöpartiet röstade på avslag. 
Att planera ett centrum med småstadskänsla för människan på 2020-talet betyder att 
fokusera på hur människor i alla åldrar rör sig, inte på biltrafik. Nu blir det en mycket 
otidsenlig plan där fordonstrafik på torget förstör för olika aktiviteter, förfular och även 
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innebär en fara för främst barn. Den avfallslösning som är vald i projektet bidrar också till 
en mer otrygg trafiksituation och buller. Enligt kommunens avfallsplan som nu är ute på 
remiss så ska stationär sopsug prövas och möjliggöras i alla större stadsbyggnadsprojekt 
och här hade detta varit fullt möjligt även genom en samordning med övriga Stensö. 
Genom stationär sopsug kan insamlingen av avfall effektiviseras och behovet av tunga 
transporter och buller i bostadsområden minska. Stationär sopsug bedöms vara ekonomiskt 
motiverat när antalet lägenheter är minst cirka 500. Bostäderna behöver inte finnas inom 
samma kvarter eller detaljplan utan systemet kan med fördel samordnas mellan flera 
byggherrar och projekt. Antalet lägenheter i Älta centrumkvarter blir över 900 men ändå 
har man missat detta här. 
Att det inte planeras för barnen är tydligt på fler sätt i denna plan. Trots sitt ”perifera” läge 
i Nacka blir förskolan stor och gården liten samtidigt som utevistelse och lek hänvisas till 
bostadsgårdar och områden utanför planområdet. Den solstudie som är gjord visar också 
på mörka bostadsgårdar stora delar av året, något som sänker boendekvaliteten. Det som 
lockar i staden är mötesplatser för människor och konsumtion av upplevelser och 
skapande. Detaljplanen i sig medger generöst tilltagna ytor för kultur- och bibliotekslokaler 
men, för att tillskapa dessa krävs även politisk vilja. Miljöpartiet står helt bakom 
medborgarnas förslag till ändamålsenliga och välkomnande kultur- och bibliotekslokaler.” 
 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det är positivt att området runt Älta centrum förtätas och att nya bostäder tillkommer 
kommundelen. Vänsterpartiet är dock inte helt nöjda med alla delar i planen. Det gäller 
bland annat trafiksituationen på torget. Att torget inte blir bilfritt är en försämring. 
Genomfartstrafiken innebär problem när kulturhuset ska arrangera barn- och 
familjeaktiviteter utomhus.  
Förskolegårdarna blir för små. Eftersom lekytan för förskolebarnen är så liten måste de 
passera en gata för att få tillräckligt med plats. Det är i strid med både Boverkets 
rekommendationer och Barnkonventionen. Barns utemiljö är inte ett särintresse, utan en 
rättighetsfråga. 
Oavsett boendeform förtjänar man solljus. När solen halvårsvis inte når ner på 
innergårdarna måste det anses vara ett misslyckande.  
De Ältabor som kämpat för sitt kulturhus har fått igenom mycket. Ytan har blivit betydligt 
större än i kommunens ursprungliga förslag. Steget till att ge biblioteket en riktig läsesal var 
snubblande nära. Synd att att Alliansen valde att inte ta det. 
Det är inga orimliga krav att förskolans barn ska ha plats för utelek, att solen inte byggs 
bort i bostadskvarteren, att torget blir bilfritt, och att det ska gå att läsa ostört på 
biblioteket.” 

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
Detaljplanen för Älta Centrumkvarter är en stor och viktig plan för Nacka. Den möjliggör 
en ordentlig förnyelse av ett gammalt centrum genom nya bostäder, affärslokaler och 
förskola. Från Centerpartiet är vi extra nöjda med gestaltningen och det är bra att över 850 
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lägenheter blir hyresrätter. Tyvärr konstaterar vi att den samlade oppositionen vill minska 
bebyggelsen och därmed också minska antalet hyresrätter. Det är beklagligt och oseriöst 
från partier som säger sig vilja bygga fler hyresrätter men, som när det väl kommer till 
kritan, röstar emot.” 
 
Lena Linnerborg lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna.  
”Att placering och utformning av bibliotek och kulturlokaler väcker ett sådant engagemang 
bland medborgarna är ett styrkebesked för en kommun. Vi Liberaler är stolta över att 
Nacka kommun satsar förhållandevis stora resurser på att ha kulturhus och bibliotek i 
centrala lägen med generösa öppettider. Det är helt enkelt en bra framtidsinvestering och 
en förutsättning för ett öppet och demokratiskt samhälle där alla ges chans till förkovran 
och bildning. 
Den plan för utformning av nya lokaler för bibliotek och kultur i Älta som nu beslutats av 
kommunfullmäktige, kommer att ge verksamheterna goda möjligheter att utvecklas samt 
erbjuda Ältaborna ett nytt centrum med bostäder, mötesplatser och service många år 
framöver. 
Liberalerna är inte helt nöjda med trafiklösningarna på det nya torget, men det finns i det 
fortsatta arbetet möjligheter till förbättringar genom fortsatt dialog med bla Trafikverket.  
Däremot är Liberalerna mycket nöjda över att det tillskapas nya bostäder i det nya Älta 
Centrum och framförallt att det i och med detta beslut tillskapas 850 nya hyresrätter, vilket 
det råder stor efterfrågan av. 
Liberalerna vill passa på att tacka Älta kulturförening och Älta gruppen som på ett så 
engagerat och konstruktivt sätt bidragit i planeringsprocessen och därmed påverkat den 
ursprungliga planen till det bättre. Tillsammans gör vi Nacka bättre!” 
 
- - - - -  
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§ 286 KFKS 2018/940 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av "Reglemente för 
medelsförvaltning" enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Reglementets syfte är att inom finansverksamheten fastställa ansvarsfördelning, generella 
principer, riskhantering, finansieringskällor och rapportering med mera. Detta omfattar 
likviditetshantering, placeringar, skuldhantering, räntesättning till kommunala bolag, borgen 
och finansiell leasing samt därtill hörande administration och rapportering. 
 
All upplåning för kommunkoncernen sker centralt av finansfunktionen och hanteras på 
portföljnivå för att optimera kommunkoncernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering 
och placeringar. På detta sätt sker riskspridning och bidrar till en effektiv hantering. 
 
Ett tillägg av kommunstyrelsens ansvar för finansverksamhet och medelsförvaltningen 
förslås för att förtydliga att likviditetsströmmar optimeras, att in och utbetalningar sker i 
rätt tid ingår i ansvaret. 
 
Ett förtydligande för hantering av överskottslikviditet förslås att kommunens 
upplåningsvolym inte får vara lägre än kommunkoncernens sammanlagda upplåning. Om 
överskottslikviditet uppstår av denna anledning kan det vara motiverat att placera denna. 
Detta som en följd av tolkning av skattelagstiftning. 
 
Ett tillägg görs kring placeringar, med att dessa i första hand ska innehas till förfallodatum. 
Utöver dessa förändringar föreslås att meningen om att kommunstyrelsen får besluta om 
vissa undantag för mindre utbetalningar genom kassa stryks. Dessa regler finns i 
kommunens redovisningsreglemente. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 235 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
20 augusti 2020 
Bilaga 1 Reglemente för medelsförvaltning med förändringarna 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Nacka står inför en period med stark tillväxt vilket kräver stora investeringar. En hel del 
investeringar finansieras genom avbetalningsköp. Avbetalning kan synas som ett bra 
alternativ på kort sikt men om man köper för mycket på avbetalning äter avbetalningarna 
upp en allt större del av kommunens driftsbudget. När man köper på avbetalning är det ju 
också någon annan än kommunen som ska tjäna pengar på själva finansieringsupplägget. 
Kommunfullmäktige beslutar varje år om ett lånetak, men sätter inget tak för hur mycket 
som får köpas på avbetalning. Detta skulle kunna leda till att investeringar som inte ryms 
under lånetaket finansieras via avbetalningsköp trots att detta oftast blir dyrare för 
kommunen. Därför vill Miljöpartiet att det i reglementet för medelsförvaltning utöver 
lånetak också sätts ett tak för hur mycket som får finansieras genom olika former av 
leasing, och att detta ska beslutas av Kommunfullmäktige. Idag kan kommunstyrelsen själv 
besluta om avbetalningsköp på allt från datorer till ishallar, helt utan hänsyn till lånetak.” 
 
- - - - -  



 
42 (101) 

 12 oktober 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 287 KFKS 2020/608 

Revidering av förbundsordning för Käppalaförbundet – 
utökad låneram 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att låneramen i § 14 i Käppalaförbundets förbundsordning 
revideras på så sätt att förbundets sammanlagda lånesumma ändras från 1 800 miljoner 
kronor till 2 700 miljoner kronor och att ändringen träder i kraft 2020-11 -01. 

Ärendet 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i stockholmsregionen 
medlemmar i kommunförbundet "Käppalaförbundet". Käppalaförbundet renar 
avloppsvatten från mer än en halv miljon människor i stockholmsregionen. 
Käppalaförbundet har efter beslut i Mark- och miljööverdomstolen fått tillstånd till fortsatt 
och utökad verksamhet för att rena medlemskommunernas avloppsvatten. Samtidigt ställs 
krav på en kraftig skärpning av utsläppsvillkoren. Det nya tillståndet medför omfattande 
investeringar i befintligt reningsverk, vilket är i en förstudie översiktligt kalkylerad till 1 750 
miljoner kronor. För att finansiera dessa investeringar hemställer förbundet om en höjning 
av låneramen i ett första steg med 900 miljoner kronor till sammantaget 2 700 miljoner 
kronor, för att i ett senare skede hemställa om slutlig låneram för avslutande av projektet. 
Förbundsordningen behöver därmed justeras kring lånetak. Förändringen träder i kraft 
2020-11-01. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 236 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
12 augusti 2020 
Bilaga 1 Hemställan om att ändra§ 14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning 
(daterad 2020-06-26) 
Bilaga 2 PM - Utökad verksamhet i Käppalaförbundet, sammanfattning av 
tillståndsprojektet 
Bilaga 3 Käppalaförbundets förbundsordning, nuvarande 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 288 KFKS 20 I 5/665-214 

Detaljplan för Solbrinken-Grundet 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Solbrinken-Grundet. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Solbrinken-Grundet tillstyrktes av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 18 mars 2020 § 49. Kommunstyrelsen beslutade den 28 
september 2020 § 239 att föreslå kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 
Området är ett så kallat förnyelseområde som utvecklas från fritidshusområde till 
villaområde för permanentboende. Förslaget till detaljplan ger möjlighet till en förtätning av 
bostäder, till att förbättra vägarna, till att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten samt 
omhändertagande av dagvatten. Detaljplanen innebär även en övergång till kommunalt 
huvudmannaskap för allmänna platser samtidigt som områdets landskapsbild samt 
värdefulla kultur- och naturvärden bevaras och skyddas. I bullerutsatta lägen utmed väg 
222, där friliggande bostäder inte är lämpliga, möjliggör detaljplanen mark för 
verksamheter, kontor och flerbostadshus. Allmänna anläggningar och ytor såsom vägar, 
gångvägar och lekplatser föreslås utformas så att de ska uppfylla de krav som ställs i ett 
permanentbebott område. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 239 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 september 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2020-03-18 
Bilaga 3 Protokoll, miljö- och stadsbyggnadsnämndens tillstyrkan 2020-03-18 
Bilaga 4 Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Plankartor 
Bilaga 7 Illustrationskarta 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M), Helena Westerling (S), Johan Krogh (C), Sidney Holm (MP) 
och Martin Sääf (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Av princip så är Nackalistan mot uttagande av gatukostnader, så även i denna plan. Det 
finns många argument mot detta som vi har upprepat många gånger. Den viktigaste är att 
en majoritet av Sveriges kommuner inte tar ut avgiften och att EU:s jurister i hårda ordalag 
har kritiserat att Sverige i vissa kommuner på ett felaktigt sätt som kränker äganderätten tar 
ut dessa avgifter. I övrigt har planen förbättrats i vissa avseenden. Fortsättningsvis kan man 
fråga sig vilken hjälp som kommunen har bidragit med för att lösa frågan om vägbommen 
vid Boo Strandväg. Förslaget om radhus i ett område verkar konstruktivt och tar inte 
mycket grönska i anspråk. Man kan fråga sig när kommunledningen ska lyssna på sina 
invånare, som man säger sig vilja. Nackalistan yrkade avslag på detaljplanen av nämnda 
skäl.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att frågan om den bom som Eriksviks fastighetsägarförening har satt upp 
löser sig. Vi bor alla i en och samma kommun och det är inte tillbörligt eller önskvärt att 
vägar och vägavsnitt separeras genom bommar eller andra inskränkningar i vår 
gemensamma fria rörlighet. Efter att ha ställt frågan flera gånger har vi blivit försäkrade av 
tjänstepersoner likväl majoritetens politiker att antagandet av denna detaljplan inte innebär 
någon påverkan varken för eller emot bommen har vi valt att för närvarande inte motsätta 
oss denna detaljplan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I denna plan föreslås nu en kombination av småhus, radhus och flerbostadshus, något 
som Miljöpartiet välkomnar då vi tycker det är bra att blanda olika typer av bostäder och 
boendeformer i samma område. 
Området präglas idag av störande buller som i och med antagandet av detaljplanen kan 
dämpas till mer rimliga nivåer. Vi ser här gärna se hur gröna bullerskydd (med växter) eller 
bullerskydd i form av gabioner (motion 18 juni 2018 § 206 KFKS 2018/644) eller 
solcellsförsedda bullerplank (motion 23 april 2019 § 151 KFKS 2019/406) tas fram, i linje 
med vad vi tidigare motionerat om.  
När kommunen ordnar med gator och andra allmänna platser i förnyelseområden är det de 
berörda fastighetsägarna som får stå för merparten av kostnaderna. Miljöpartiet tycker det 
är rätt att den som bygger fler bostäder på en fastighet också betalar mer i 
gatukostnadsersättning. När en fastighetsägare i efterhand väljer att skapa fler bostäder på 
sin fastighet, borde denne också i efterhand få betala in extra gatukostnadsersättning för de 
tillkommande bostäderna. Dessa pengar kan då skiftas ut till ägarna av de fastigheter som 
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ursprungligen var med och betalade för utbyggnaden av gatunätet i området, något vi 
tidigare motionerat om (motion 13 november 2017 § 338 KFKS 2017/1045).” 
 
- - - - -  
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§ 289 KFKS 2016/288 

Principöverenskommelse och markanvisningsavtal 
avseende utveckling av fastigheterna Sicklaön 89: I och 
del av Sicklaön 40: I I inom stadsbyggnadsprojekt 
Svindersberg 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagen principöverenskommelse mellan Kommunen och 
M&O Olofsson Fastigheter AB. 
 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget markanvisningsavtal mellan Kommunen och M&O 
Olofsson Fastigheter AB. 

Ärendet 
Förslag till principöverenskommelse och markanvisningsavtal har tagits fram för att 
möjliggöra prövning av ny markanvändning samt ökade byggrätter inom fastigheterna 
Sickalön 89:1 och del av Sicklaön 40:11 ('Fastigheterna") inom det pågående 
detaljplanearbetet för Svindersberg. M&O Olofsson är lagfaren ägare till fastigheten 
Sicklaön 89:1. Kommunen är lagfaren ägare till fastigheten Sicklaön 40:11. 
 
Exploatören avser att genomföra utvecklingen inom detaljplanen tillsammans med ALM 
Småa Bostad AB genom ett gemensamt ägt bolag. Befintlig verksamhet inom exploatörens 
fastighet, en bilhandel och en bensinstation, kommer att avvecklas. 
 
Avtalsförslagen innebär ett framtida ekonomiskt överskott till kommunen genom att 
exploatören erlägger köpeskilling, exploateringsersättning, bidrag till tunnelbanan och till 
Saltsjöbanans upphöjning samt medfinansierar "konsten att skapa stad". På den mark som 
kommunen anvisar till exploatören kan det uppföras både bostadsrätter och hyresrätter. I 
det fall det blir hyresrätter kommer kommunen också att ha driftintäkter i form av 
tomträttsavgäld. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 240 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 24 augusti 2020 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse 
Bilaga 2 Förslag till markanvisningsavtal 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att 
komplettera markanvisningsavtalet med villkor om att det ska bebyggas med hyresrätter. 
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Esa Örmä (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S), Gunilla Grudevall-Steen (L), Christina Ståldal (NL) och Sidney 
Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nu ska upphöjningen delfinansieras av en enskild byggherre. Nackalistan ställer sig 
frågande till detta och efterlyser principer för när en sådan finansiering ska gälla generellt 
och tycker att detta borde beslutas om på politisk nivå.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Principöverenskommelsen har många bra delar, men den har en stor svaghet som gör att 
vi yrkar för avslag. Svagheten är delplanen att höja Saltsjöbanan för att kunna utnyttja 
marken under banan. Vi har dessutom fått höra att regionen har backat från denna plan. 
Om Nackas styrande majoritet vill gå vidare ensam kommer kostnaden att vara i 
miljardklassen! 
Även om regionen skulle ha varit med i detta, skulle vi ha yrkat för avslag. För det första är 
det en störning som den redan hårt störningsdrabbade Saltsjöbanan inte behöver. För det 
andra måste tidsplanen betraktas med skepsis speciellt när riskanalys fattas. Projekt av 
denna experimentella art är erfarenhetsmässigt mycket svåra att slutföra i tid i Sverige. 
Tunnelbygget genom Hallandsåsen och bygget av Botniabanan är två exempel. 
Tidsöverdraget som kan förväntas ger också mycket stora kostnadsökningar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser väldigt positivt på att den befintliga verksamheten med bilhandel och 
bensinstation kommer att avvecklas och ersättas med bostadshus med kommersiella lokaler 
i bottenvåningarna. Vi tycker också det är bra att kommunen i markanvisningsavtalet ger 
ekonomiska incitament till att bygga hyresrätter framför bostadsrätter. Det är ett mycket 
bra läge för bostäder med kollektivtrafik nära, något som borde ge goda förutsättningar till 
att med mobilitetsåtgärder ha ett väldigt lågt parkeringstal. 
Överenskommelsen och avtalen nämnder också en eventuell framtida tillkomst av 
avfallshantering i form av sopsug. När centrala Nacka nu planeras i olika mindre 
detaljplaner saknar Miljöpartiet den övergripande planeringen och förberedelsen för 
stationär sopsug. Det skulle krävas att projekt samarbetade kring avfallslösningar. Tyvärr 
ser vi hur det i olika detaljplaner planeras för gammaldags avfallsrum med kärltömning 
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istället för modernare sopsugslösningar, trots att kommunens nya avfallsplan som nu är ute 
på remiss förespråkar en helt annan ambitionsnivå. 
Miljöpartiet fick under KF 2020-03-02 igenom ett yrkande om att ambitionerna som 
uttrycks i kommunens styrdokument gällande miljö och klimat ska förverkligas och 
synliggöras vid kommande markanvisningar. Innan sommaren fick vi också igenom att 
grönytefaktorn ska finnas med i tidiga avtal med exploatörer. Det är därför glädjande att se 
att detaljplanen ska utformas med hänsyn till krav på gröna värden på kvartersmark för att 
främja ekosystemtjänster, och att grönytefaktor 0,6 ska uppnås enligt kommunens 
beräkningsverktyg för grönytefaktor.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det framgår av tjänsteskrivelsen att det kan byggas hyresrätter på fastigheten, om det inte 
går att bygga bostadsrätt på grund av låg efterfrågan. Vänsterpartiet ser det som att 
kommunen backar ur sitt bostadsförsörjningsansvar. Vi ser att det finns ett stort behov av 
hyresrätter med låg inflyttningshyra och att kommunen på sin egen mark i 
markanvisningsavtalet kan uppfylla kommunens bostadsförsörjningsmål genom att 
markanvisa sin egen mark med tomträtt och till hyresrätt. Argumentet mot det är att den 
ekonomiska balansen i stadsutbyggnads projekten rubbas och att det krävs maximalt 
försäljningspris av all mark vid varje tillfälle för att uppnå en balans i ekonomin. Den 
kortsiktiga vinstdrivna politiken anser Vänsterpartiet inte är tillräcklig för att skapa bostäder 
för alla som inte kan eller vill efterfråga dyra bostadsrätter.” 
 
- - - - - 
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§ 290 KFKS 2009/ I 06-050 

Byte av avtalspart för exploateringsavtal Kvarnholmen 
etapp I – Norra Kajområdet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
1. Godkänna att Kvarnholmen Utveckling AB, arg.nr. 556710-5514, träder in som 
part i exploateringsavtal för del av Kvarnholmen Etapp 1 - Norra Kajområdet, och 
därmed ersätter Holmenkvarnen 5 AB, arg.nr. 556710-2388, och Holmenkvarnen 
7 AB, arg.nr. 556710-2313 som part i exploateringsavtalet. 
 
2. Ge exploateringschefen för Nacka stad rätt att upprätta och teckna tilläggsavtal 
som reglerar parts bytet, i huvudsak i enlighet med bilaga 1. 

Ärendet 
Nacka kommun och exploatörerna Holmenkvarnen 5 AB och Holmenkvarnen 7 AB har 
ingått exploateringsavtal för utveckling av Kvarnholmen Etapp 1 - Norra Kajområdet. 
Moderbolaget Kvarnholmen Utveckling AB har inkommit med begäran till kommunen om 
överlåtelse av exploateringsavtalet till moderbolaget och avser därmed ersätta parterna 
Holmenkvarnen 5 AB och Holmenkvarnen 7 AB som avtalspart. 
 
Exploateringsenheten Nacka stad har inga invändningar mot parts bytet med motiveringen 
att Kvarnholmen Utveckling AB i praktiken är den part som dialogen förs med som 
moderbolag till såväl Holmenkvarnen 5 AB och Halmenkvarnen 7 AB samt att 
överlåtelsen i resterande exploateringsavtal på Kvarnholmen skett till Kvarnholmen 
Utveckling AB i enlighet med träffade avtal. Parts bytet medför varken förändringar i 
borgensförbindelse eller några övriga konsekvenser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 241 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 27 augusti 2020 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 291 KFKS 2009/ I 06-050 

Tilläggsavtal till exploateringsavtal för del av 
Kvarnholmen, etapp I – Norra Kajområdet 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget tilläggsavtal med Kvarnholmen Utveckling AB, under 
förutsättning att kommunfullmäktige har beslutat att godta Kvarnholmen Utveckling AB 
som ny part i exploateringsavtalet för Kvarnholmen, etapp 1 - Norra Kajområdet. 

Ärendet 
Kommunen och exploatörerna Holmenkvarnen 5 AB och Holmenkvarnen 7 AB har ingått 
exploateringsavtal för del av Kvarnholmen, etapp 1. Enligt§ 14 andra stycket i 
exploateringsavtalet har kommunen åtagit sig att ersätta exploatörerna för den 
mervärdesskatt (nedan moms) som kan kopplas till utbyggnad av de allmänna gatu- och 
parkanläggningarna inom detaljplaneområdet som kommunen ska ta över. 
Föreslaget tilläggsavtal avser att ersätta avtalsvillkoret om moms i§ 14och klargöra 
praktiska tillvägagångssätt för momshanteringen som överensstämmer med Skatteverkets 
beslutsprocess. Genom föreslaget tilläggsavtal bedöms risken för kommunen att få 
oförutsedda kostnader ha minimerats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 242 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 27 augusti 2020 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
  



 
51 (101) 

 12 oktober 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 292 KFKS 2020/128 

Lägesredovisning av genomförandeplan för 
stadsutvecklingen på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen om lägesredovisning av genomförandeplan för 
stadsutvecklingen på västra Sicklaön till protokollet.  
  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ges i uppdrag att fortsätta arbetet med 
genomförandeplanen för stadsutvecklingen på västra Sicklaön utifrån den inriktning som 
anges i tjänsteskrivelse daterad den 8 september 2020. 

Ärendet 
Exploateringsenheten Nacka stad har tagit fram en genomförandeplan för 
stadsutvecklingen på västra Sicklaön, med utgångspunkt i kommunstyrelsens beslut 30 
mars 2020. Genomförandeplanen bygger på en prioritering mellan de ca 90 pågående eller 
planerade stadsbyggnadsprojekten på västra Sicklaön. Denna prioritering har gjorts utifrån 
en sammanvägning av tekniska och ekonomiska parametrar. Genomförandeplanen 
presenteras i ärendet i form av skedeskartor (bilaga 1-3). Genomförandeplanen är robust i 
så måtto att den innehåller en omfattande planberedskap relativt det bedömda 
marknadsdjupet för bostäder, dock inte så omfattande att kommunen riskerar att dra på sig 
alltför stora investeringar i förtid. Genomförandeplanen visar att det är tekniskt möjligt att 
bygga ca 500 bostäder om året fram till 2025, därefter 1 200 bostäder om året, att jämföra 
med det bedömda marknadsdjupet på 600 bostäder om året fram till det att tunnelbanan 
tas i trafik år 2030. Kassaflödesanalyser har tagits fram för två olika scenarier för 
utbyggnadstakten. Analyserna visar att den nya genomförandeplanen medför en betydligt 
mindre ekonomisk risk för kommunen än den tidigare planeringen. Kalkylerna visar dock 
att projektportföljen inte kommer att ha genererat ett tillräckligt stort överskott när den nu 
planerade stadsutvecklingen är avslutad, mot slutet av 2040-talet. Det redan inledda arbetet 
med kostnadsoptimeringar av projekten, i enlighet med det uppdrag kommunstyrelsen gav 
30 mars 2020, kommer att fortsätta. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 254 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 september 2020, 
§144 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 8 september 2020 
Bilaga 1 Skedeskartor nivå 1, stadsutvecklingen på västra Sicklaön under åren 2020- 
2025 
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Bilaga 2 Skedeskarta nivå 2, exempel från centrala Nacka 
Bilaga 3 Skedeskarta nivå 3, exempel från stadsbyggnadsprojektet Discus 

Yrkanden 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen hade beslutat att överlämna ärendet till 
kommunfullmäktige för beslut och debatt. Det förslag som kommunfullmäktige därmed 
hade att ta ställning till var följande: 
”Kommunfullmäktige noterar informationen om lägesredovisning av genomförandeplan 
för stadsutvecklingen på västra Sicklaön till protokollet.  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ges i uppdrag att fortsätta arbetet med 
genomförandeplanen för stadsutvecklingen på västra Sicklaön utifrån den inriktning som 
anges i tjänsteskrivelse daterad den 8 september 2020.” 
 
Cathrin Bergenstråhle (M), Hans Peters (C) och Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till följande tilläggsförslag. 
”Kommunstyrelsen ges även i uppdrag att, i det fortsatta arbetet med 
genomförandeplanen, komplettera genomförandeplanen med kostnads- och behovsanalys 
för välfärdsfastigheter.” 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till följande tilläggsförslag. 
”Kommunstyrelsen ges även i uppdrag att, i det fortsatta arbetet med genomförandeplanen 
ta hänsyn till de förändrade förutsättningarna och planeringen för Sicklaområdet och 
Järlahöjden.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med följande ändringar 

• att området planeras för en större andel hyresbostäder, minst 50% 
• att Ryssbergen ska utgå ur planeringen och istället inkluderas i det kommande 

naturreservatet 
• att idrottskapaciteten på Järlahöjden ökar 
• att exploateringen i Birka minskas till en nivå som motsvarar den i tidigare planer 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
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”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 48 ja-röster och 8 nej-röster. 5 ledamöter avstod från att rösta. 
Därmed bifölls kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 4 
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Khashayar Farmanbar mot avslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. 
 
Slutligen ställde ordföranden tilläggsförslaget från Sidney Holm mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå tilläggsförslaget röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla tilläggsförslaget.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 12 nej-röster. 16 ledamöter avstod från att rösta. 
Därmed avslogs tilläggsförslaget. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 5 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna till förmån för eget 
förslag. 
”Detta dokument är bland de bäst sammanställda dokument för planerna på 
stadsutveckling. Det ger en bra översikt över alla planer som annars hanteras som lösa 
ärenden var för sig. Genomförandeplanen har varken tagit bort eller lagt till några delar i 
den plan som har antagits. Däremot har den ordnat objekten i en tidsordning vilket ger en 
bra överblick. 
Exploateringen ska ge intäkter för att bygga allmänna anläggningar såsom gator, parker och 
torg. Vidare ska exploateringsintäkten räcka till välfärdsfastigheter som skolor och 
äldreboenden samt slutligen lämna ett överskott. Sammanställningen visar tydligt hur 
bräcklig denna plan är. Exploateringsintäkterna beräknas idag inte räcka till det som 
planeras. Samtidigt lämnas frågan om hur välfärdsfastigheter ska hanteras obesvarade i 
dokumentet. 
Utöver detta har vi socialdemokrater under planarbetet tydligt pekat på att vi vill tillskapa 
mer idrottsytor i de centrala delarna istället för moderatledda majoritetens vilja att placera 
allt fler idrottsanläggningar utanför de centrala delarna av vår kommun.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan kritiserade den formella hanteringen av ärendet där det i princip skulle vara så 
att enbart KSsu fattade ett för Nackas framtidsutveckling långtgående beslut. Självklart 
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borde ärendet gå hela vägen upp till kommunfullmäktige för beslut eftersom det är ett av 
decenniets största ärenden. Att det enligt kallelsen skulle tas på nivå av KSsu, såsom det 
stod i tjänstehandlingen, strider mot stadgarna för vilken sorts beslut som 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott har att besluta om. Ärenden som inte är 
principiellt viktiga eller medför stora ekonomiska konsekvenser. Detta ärende innebär en 
stor principiell förändring av stadsbyggnadsplanerna samt stora ekonomiska kostnader. 
Efter yrkande från Nackalistan om att föra upp ärendet till kommunstyrelsen så biföll KSsu 
yrkandet. 
Redovisningen är genomarbetad och tydlig i många delar. Nackalistan saknar ändå en mer 
fullständig ekonomisk kalkyl av vad planen innebär. Inte minst gäller det de ökande 
kostnaderna för tunnelbaneavtalet, kostnaden för Saltsjöbanans upphöjning och för 
mötesplats Nacka som nu dras i långbänk. Den tidigare uppblåsta planen för 
bostadsbyggande på västra Sicklaön har nu blivit kraftigt decimerad fram till 2030. En 
bidragande orsak sägs vara den försenade tunnelbaneutbyggnaden och därmed vikande 
bostadsmarknad. I november år 2019 kom besked om försening och kraftig fördyrning av 
tunnelbanebygget vilket sägs ha påverkat bostadsmarknaden. Redan från start år 2014 
kunde man inte på långa vägar uppfylla den kvot av bostadsbyggande som skulle ha 
behövts för att nå upp till avtalsnivån i genomsnitt per år. Ca 2,5 detaljplaner i genomsnitt 
per år är inte mycket vilket visar att avtalsnivån hade föga verklighetsanknytning. Det tyder 
också på att Nackalistans krav på realistiska och genomarbetade analyser vad gäller risker 
och konsekvenser i hög grad var befogad. Hur mycket har arbetet med verksamheten 
"Nacka bygger stad" kostat Nackas skattebetalare hittills? Nu dränker man den gamla 
planen i propaganda och PR för att istället bygga grönt och mer glest och få folk att 
glömma vad man tidigare trumpetade ut om ett storskaligt och tätt stadsbyggande av dyra 
lägenheter som inte motsvarande de många bostadssökandes behov. 
Den nya planen är delvis ofinansierad till viktiga utgifter och kostnader. Hur kommer 
betalningen av de kraftigt ökade kostnaderna för tunnelbaneutbyggnaden på 9 miljarder 
fördelas? Hur kommer de ökande kostnaderna för mötesplats Nacka betalas och vad 
tvingas Nackas invånare att bidra med?” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet till förmån för eget förslag och angav 
följande. 
”Det är bra att kommunen anpassat genomförandeplanen till de nya förutsättningarna med 
fördröjningen av tunnelbanan, den senarelagda avvecklingen av Bergs oljehamn och de nya 
markreserveringarna för motorvägsprojektet Österleden. På senare tid har dock 
förutsättningarna förändrats än mer vilket gör att det delvis känns som en helt ny plan som 
ska genomföras. Det känns inte heller som att kommunledningen har någon genomtänkt 
övergripande plan, och finns det är den definitivt inte politiskt förankrad.   
I opposition är det svårt att följa med i alla turer om vad som händer i centrala Nacka. Nya 
inriktningsbeslut kommer helt plötsligt och är oklara, som det inledda detaljplanearbetet för 
idrottshallar i Ektorp. Nya planer för Sickla skola, Nacka gymnasium och hur det påverkar 
ytorna på Järlahöjden och Sicklavallen är stora infrastrukturfrågor där vi anar att annat än 
vad som hittills är kommunicerat är på väg. Därför anser Miljöpartiet att det krävs ett 
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omtag av den övergripande planeringen för Järlahöjden, Ryssbergen och södra 
Planiaområdet. I samband med detta skulle man också kunna lyssna in marknadens intresse 
för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel, som vi i Miljöpartiet föreslagit i en motion. 
En Värmdöled i tunnel under Järlahöjden skulle betyda mycket för närmiljön i centrala 
Nacka och få stora planeringsmässiga fördelar.   
När det gäller den styrande Alliansens bedömning om att det bara finns ett marknadsdjup 
på 600 bostäder om året framtill år 2030 håller vi i Miljöpartiet inte med. Deras bedömning 
grundar sig helt på hur många bostäder som går att sälja, inte hyra ut. I Nacka finns ett 
stort underskott på hyresrätter och om vi växlar över till att bygga en större andel 
hyreslägenheter skulle marknadsdjupet inte vara ett problem. Rent ekonomiskt finns det 
ingenting som motiverar att bygga fler bostadsrätter än hyresrätter. Istället för att sälja mark 
för bostadsrätter och få alla pengar på en gång, får man lika mycket och mer därtill men 
med ett jämnare pengaflöde över tid när man upplåter med tomträtt för hyreslägenheter.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet till förmån för eget förslag och 
angav följande. 
”Att det inte går att genomföra den tills nu planerade bebyggelsen på västra Sicklaön beror 
på två saker, det ena är förseningen av tunnelbaneutbyggnaden och den andra är att det inte 
går att sälja ett så stort antal lägenheter som kommunen planerat för, det fanns ingen 
reservplan om marknaden för dyra bostadsrätter skulle vika som nu skett. Det så kallade 
marknadsdjupet för dyra bostadsrätter är nu beräknat till 600 per år mot tidigare 1200. Det 
är en halvering av byggandet och Vänsterpartiets förslag är istället att bygga hyresrätter som 
behövs för bostadsförsörjningen och som kan efterfrågas av en större grupp människor. 
Något marknadsdjup för hyresrätter finns inte presenterat av något skäl. Vårt yrkande 
innehåller också ett krav på att göra en ny planeringen för västra Sickla ön, ett projekt ska 
utgå helt, Ryssbergen som görs om till naturreservat istället. Det behövs även en 
omprioritering av bostadsbyggandet som behöver minska i yta och antal lägenheter för att 
ge plats åt ett sportcentrum på Järlahöjden och kulturlokaler för att stadsbyggandet ska bli 
mer komplett.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna är fortsatt kritiska till den stora skala i vilken västra Sicklaön 
exploateras, och välkomnar de neddragningar i volym som blivit en följd av den avmattning 
som skett på bygg- och bostadsmarknaderna. De mycket stora och i praktiken ohållbara 
kostnader för kommunen, som skulle bli en följd av att regelrätt avbryta den exploatering 
som gällande detaljplan medger, gör att Sverigedemokraterna väljer att avstå från att delta i 
beslutet.” 
 
- - - - - 
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§ 293 KFKS 2019/1174 

Motion – Underhåll av sålda fastigheter 
Motion den 12 december 2019 av Khashayar Farmanbar och Emelie Norborg Friberg (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionen bakom förslaget i motionen är uppfyllt 
såtillvida att samtal med ledningen i berörda bolag pågår för att säkerställa att sedvanligt 
periodiskt underhåll sker. Vidare ska noteras att möjligheter till sanktionsåtgärder är 
begränsade så länge bolaget sköter periodiskt underhåll.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Nacka kommun har sålt fastigheter till Rikshem respektive Hemsö. Dialog sker regelbundet 
på ledningsnivå mellan kommunen och båda fastighetsägarna för att säkerställa en 
långsiktigt strategisk förhyrning av lokalerna. En del av denna dialog är bland annat att 
säkerställa renovering av lokalerna. Samtliga hyresavtal anger att lokalerna hyrs i befintligt 
skick och att kommunen inte har rätt att ställa krav på avhjälpande av brister i lokalerna 
som förelåg vid hyrestidens början. Möjlighet till sanktionsåtgärder är därmed inte möjligt i 
de fall brister i underhållet fanns vid avtalens ingående. Fastighetsägarna ska emellertid 
utföra sedvanligt periodiskt underhåll som åligger dem med skäligt underhållsintervall. I ett 
flertal av lokalerna finns behov av sedvanligt underhåll och dialoger kring detta pågår med 
de berörda fastighetsägarna. I det fall sedvanligt underhåll ändå inte sker kan hyresgästen, 
som en sista möjlighet, själva åtgärda underhållet och fakturera hyresvärden. Så har även 
skett vid något tillfälle då dialogen med hyresvärden inte har fungerat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 78 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 27 januari 2020 
Motionen 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S), Mikael Carlsson (NL), Stephan Andersson (SD), Tomas 
Ottosson (V) och Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till motionen. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 



 
57 (101) 

 12 oktober 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 
”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet om att gå på tjänsteskrivelsen då vi anser 
att det krävs omgående handlingskraft för att sätta press på fastighetsägarna som Välfärd 
skola hyr sina lokaler ifrån. Skoltoaletterna i flera skolor runt om i Nacka är under all kritik. 
Smutsiga och trasiga. Det här är en del av våra barns vardag.  Det är inte bara toaletterna i 
skolorna som är dåligt underhållna, ser man sig omkring i byggnaderna så finns det flera 
problem som beror på dåligt underhåll. Hur hamnade vi då här?  
Slitaget började för flera år sedan då Nacka kommun själva var ägare åt skolan. Kanske var 
det resursbrist som gjorde att underhåll av fastigheten bortprioriterades för att skolan skulle 
klara vardagen. Nacka kommun väljer därefter att sälja ut flera skolor och förskolor till 
olika aktörer däribland Rikshem (som dessa skoltoaletter tillhör). Köparna av lokalerna, var 
mycket medvetna om slitaget och behovet av upprustning av skolorna.  Men sen händer 
ingenting.  Skoltoaletterna har fått förfalla. Puts ramlar från väggarna. Tjänsteskrivelsens 
svar till motionen spretar åt alla håll. Klart är att det finns ingen ambition att ta ansvar för 
våra barns arbetsmiljö. Kommunen skriver att det finns en dialog med Rikshem. Vi har 
hört om den dialogen ganska så länge nu. När Socialdemokraterna har tagit upp frågan så 
har vi fått höra att Rikshem har haft problem i organisationen. Bland annat så har det varit 
ett VD byte. Det här är inte ett argument för att underlåta underhåll och upprustning av 
våra skolor. Vid förra KSVU fick vi höra att kommunen har försökt boka möten med 
Rikshem men att Rikshem själva hela tiden bokar av mötet. Ska våra barn gå på smutsiga 
och trasiga toaletter för att den privata fastighetsägaren inte kan sköta sin verksamhet och 
vad säger det om konsekvenserna av att sälja ut våra skolor?    
Kommunen måste börja värna om sina medborgare och ställa krav på den privata 
verksamheten. Det här problemet återkommer ofta i Nacka kommun. Utförsäljning och 
avknoppning till privata aktörer som ska sköta vår offentliga verksamhet. Vi skattebetalare 
finansierar med våra skattepengar men kommunen, under ledning av alliansen, vågar inte 
ställa krav på den privata sektorn utan låter argumentet “en pågående dialog” bli ursäkten 
vid alla försök att ställa krav. För mig är det klart och tydligt. När vi sålde ut 
skolfastigheterna tappade vi kontrollen och möjligheten att påverka våra barns arbetsmiljö.  
Vi Socialdemokrater hade gärna sett att fastigheterna skulle stannat i kommunensregi 
istället för att som nu, användas för att finansiera skattesänkningar, a la Danderyd 
modellen. Fasta tillgångar säljs ut för att täcka löpande kostnader.  Istället skulle vi 
investerat för att rusta upp skolorna själva. Ja, det hade kostat oss mer men å andra sidan 
skulle vi skattebetalare vetat om att det var vi som hade makten att påverka våra barns 
miljö. Samhällskontraktet skulle vara intakt. Idag ligger den i händerna på ett bolag som 
inte är beredd att ta sitt ansvar och utan att någon vågar ställa krav från kommunen så 
fortsätter förfallet. Vi socialdemokrater kommer inte att ge oss förens alla barn i Nacka har 
godtagbara skoltoaletter och fina lokaler att vistas i.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”I detta ärende finns det anledning att praktisera Barnkonventionens anda och mening. Det 
är inte läge för att överlåta ett bristfälligt genomfört underhållsansvar och -skyldighet till 
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ägaren utan att noga följa upp det. Menar man allvar med att alla barn och ungdomar ska 
kunna känna sig trygga och trivas i skolorna så behöver man visa det i form av en trivsam 
miljö vad gäller underhåll och basstandard av t ex toaletter. Kommunen kan inte vara så 
svag i kontakterna med en part att man inte med skärpa och ev krav på vite meddelar hur 
man ser på bristerna och snabbast möjligt kräver rättelse. Därefter måste en tillsynsplan 
upprättas så att en förbättrad standard upprätthålls. Bifall till en viktig motion.” 
 
Louise Ollivier reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Dåliga toaletter är ett stort arbetsmiljöproblem både för de lokalvårdare som får svårare 
att hålla rent och för alla de barn som går i skolan. Många barn undviker att gå på ofräscha 
skoltoaletter vilket kan leda till urinvägsproblem och förstoppning. Att hålla sig ger också 
koncentrationssvårigheter som i förlängningen ger sämre skolresultat. Det finns också barn 
som helt stannar hemma från skolan dagar de känner att de bara måste ha tillgång till en 
fräsch toalett.  
Vid försäljningen av de aktuella skolfastigheterna skrev kommunen under avtal som var 
väldigt tydligt med att man hyrde lokalerna i befintligt skick, med alla de fel och brister som 
redan fanns. Att bland annat toalettstandarden behövde ses över var någonting kommunen 
var fullt medveten om redan då. Därför är det märkligt och rent pinsamt att den styrande 
Alliansen ännu inte har låtit fixa till den bristande toalettstandarden.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det finns en dialog mellan kommunen och fastighetsägaren men det har uppenbarligen 
inte räckt till som motionen visar. 
Monika Brohede Tellström redovisar att efter motionen lämnats in har det skett en 
inventering av renoveringsbehov av hygienutrymmen som Nackas skolelever använder, 
eller förväntas klara av att använda. Även att ett stort antal elever fått utrycka sin mening 
om hur skolmiljön och toaletter fungerar för dem. Det var positiva nyheter som inte 
framkom i tjänsteskrivelsen och viktig information i tillämpningen av barnkonventionen, 
att det är barnens egna upplevelser av skolmiljön som får/ska vara med och påverka 
kommande underhåll. Vänsterpartiet ser positivt på barnens delaktighet och kommer följa 
utvecklingen av det perspektivet och påminna om det, när det är nödvändigt. 
Det mer problematiska är att det tagit så lång tid. Renoveringsbehovet har funnit i många 
år och den nämnda dialogen med fastighetsägaren har inte fungerat alls och nu är det 
barnen som betalar priset för slapp uppföljning av att fastighetsägaren fullföljer sin del av 
hyresavtalet. Det är slöseri med våra skattepengar att betala för en hyra som inte innehåller 
en värdig skolmiljö. Barnen betalar priset med ont i magen, otrivsel och sämre skolresultat 
och i värsta fall låg skolnärvaro och kraftigt försämrade resultat. Det kan Vänsterpartiet 
aldrig acceptera.” 

Protokollsanteckningar 
Stephan Andersson lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Till sitt bifall av motionen vill Sverigedemokraterna också foga en anteckning till 
protokollet med ett par synpunkter och tillhörande uppmaningar: 
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1. Oavsett huvudmannaskap, avtal och ägarskap är det ett faktum att skolor och 
tillhörande skollokaler är till för barnens skull. Detta barnperspektiv måste få sin 
rätta, centrala plats i debatter och beslut. Barnen i Nacka har rätt att kräva rimlig 
standard i alla avseenden på skollokaler i Nacka, oavsett ägarskap eller andra 
omständigheter som inte kan få tillåtas ändra förutsättningarna för skolbarnen, de 
som hela skolverksamheten är till för. Skolan är en arbetsplats, och skolan är också 
en stor del av barnens liv och livsmiljö. I skolan, som på andra arbetsplatser, ska det 
upprätthållas rimlig standard på arbetsmiljö och lokaler.  

2. Kommunen utövar redan tillsyn över byggnaders skick och lämplighet för dessas 
avsedda användning genom Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, enligt Plan- och 
bygglagen. Detta är ett starkt påtryckningsmedel som är klart att ta i bruk. 

3. Kommunen har, i sin roll av stor och affärsmässigt avgörande viktig hyresgäst, 
starka fastighetsrättsliga påtryckningsmedel att ta till för att få nödvändigt underhåll 
och andra åtgärder utförda, i sista hand möjligheten att deponera hyresmedel hos 
Länsstyrelsen vid oskäligt dröjsmål från hyresvärdens sida.” 

 
- - - - - 
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§ 294 KFKS 2019/1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut. 
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och föreslår kommunfullmäktige besluta att 
det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att 
motionen i och med detta ska anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 113 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion - Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 
 
- - - - - 
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§ 295 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet 
om att Nacka kommun redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte 
övergripande mål om klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte 
då intentionen med förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell 
och nuvarande fyra övergripande mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 114 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020, § 6 
 
- - - - - 
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§ 296 KFKS 2019/1079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 115 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion - Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 
 
- - - - - 
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§ 297  KFKS 2019/1090 

Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 116 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 
 
- - - - - 
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§ 298 KFKS 2019/1092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. Sammantaget är 
bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med motionärernas 
yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra. Motionen har 
beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med miljöenhetens 
förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till beslut inför 
beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det uppdrag som 
kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 117 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 
daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion - Insatser för kommunens klimatarbete (V) 
 
- - - - - 
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§ 299 KFKS 2019/1072 

Motion - Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen.  
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 118 
Bilaga 1 Motion - Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 

(V) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 
Bilaga 3  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 

2020 § 29 
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Bilaga 4  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 12 
 

- - - - - 
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§ 300 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 119 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1  Motion - Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 11 
 
- - - - - 
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§ 301 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 120 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 
 
- - - - - 
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§ 302 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 
 
- - - - - 
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§ 303 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
 
- - - - - 
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§ 304 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 157 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 
 
- - - - -  
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§ 305 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 158 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 
 
- - - - - 
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§ 306 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 159  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 
 
- - - - - 
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§ 307 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
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§ 308 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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§ 309 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 310 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  
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§ 311 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 312 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 313 KFKS 2020/ 196 

Motion – Anslut kommunen till nätverket 
Klimatkommunerna 
Motion den 2 mars 2020 av Helena Westerling mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Socialdemokraterna Nacka har inkommit med en motion om att Nacka kommun bör 
ansluta sig till nätverket Klimatkommunerna. I Nacka kommuns mål och budget 2020- 
2022 är en av de politiska inriktningarna att Nacka ska bli en miljösmart kommun. Att 
ansluta sig till Klimatkommunerna skulle kunna vara i linje med ambitionen att vara en 
miljösmart kommun. Genom att utbyta information, ideer och erfarenheter skulle nätverket 
kunna bidra till att Nacka tillsammans med andra medlemmar stödjer varandra i arbetet 
med att minska sin klimatbelastning. Dock behöver det ses över hur eventuell medverkan i 
Klimatkommunerna ställer sig i förhållande till andra klimat- och miljönätverk som 
kommunen redan är med i. Sammanfattningsvis föreslås det att kommunfullmäktige 
beslutar att kommunen ska se över behovet av att ansluta sig till Klimatkommunerna. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 207 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 12 maj 2020 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Frågor för inträdesprov 
 
- - - - - 
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§ 314 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelse anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
(2014) 
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Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 315 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 316 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 317 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 318 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 319 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 320 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 321 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 7 oktober 2019 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Christina Ståldal med flera (NL) föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda 
förutsättningarna för att göra en mer heltäckande dokumentation av Nackas miljöer i de 
områden där stadsbyggnation ska äga rum. I motionen nämns olika områden som bör 
prioriteras. 
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns goda förutsättningar för kommunen att 
kunna dokumentera de miljöer som kommer påverkas av stadsutvecklingen. Exempelvis 
kan kommunens lokalhistoriska arkiv utgöra en utgångspunkt för detta fortsatta arbete 
inom området. Det kan noteras att ett samspel i frågan om avseende kulturmiljöfrågor 
redan pågår mellan berörda enheter i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 243 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämndens den 26 maj 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse och underliggande handlingar 
 
- - - - - 
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§ 322 KFKS 2019/1070 

Motion – Arbetstidsförkortning inom socialtjänst och 
äldreomsorg 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen lämnas förslag om att införa sex timmars arbetsdag inom en arbetsgrupp i 
äldreomsorgen och en enhet inom socialtjänsten, samt att genomföra en utvärdering efter 
1-2 år. Ärendet har beretts av socialnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. Av remissinstansernas utredningar framgår att förslaget innebär ökade 
kostnader för nämnderna och ett ökat rekryteringsbehov som är svårt att tillgodose. 
Tidigare försök med att införa kortare arbetstid ger vissa tecken på positiva effekter på 
medarbetarnas hälsa. Att införa kortare arbetstid inom socialtjänsten kan dock innebära en 
risk för sämre kontinuitet för kunden. 
 
Med hänvisning till de ökade kostnader som förslagen innebär samt ett ökat 
rekryteringsbehov är den samlade bedömningen att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 244 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 18 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Arbets tidsförkortning inom socialtjänst och äldreomsorg (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 28 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020, § 21 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 18 augusti 
2020, § 42 
 
- - - - - 
 
  



 
91 (101) 

 12 oktober 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 323 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att Nacka 
kommun i stadshuset genomför lämplig utställning av Riksdagens firande "Ja, Må den leva! 
Demokratin uti hundrade år" samt uppmuntrar kommunens verksamheter att delta i 
firandet. 
Ärendet behandlades i val- och demokratinämnden den 7 september 2020. Val- och 
demokratinämnden har föreslagit kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag på så 
sätt att val- och demokratinämnden och kommunfullmäktige får i uppdrag att anordna en 
affischutställning i stadshuset under våren 2021. Val- och demokratinämnden föreslås 
också få i uppdrag att informera kommunens skolor och verksamheter om det 
studiematerial som riksdagen tagit fram. Stadsledningskontoret instämmer i val- och 
demokratinämndens förslag om att bifalla motionens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 245 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
september 2020 
Bilaga 1 Motion från Khashayar Farmanbar (S) med flera - Ja, må den leva! 
Demokratin uti hundrade år. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 september 2020, 
inkl tjänsteskrivelse. 
 
- - - - - 
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§ 324 KFKS 2020/328 

Motion – Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och 
förbättra driftsäkerheten 
Motion den 20 april 2020 av YuSie Rundkvist Chou och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ställer krav på att Saltsjöbanans vagnpark byts ut till 
moderna vagnar som är tysta, luftkonditionerade samt klarar lövhalka. Därtill ska en 
miljökonsekvensutredning en bullerutredning göras av oberoende part. 
 
Kommunen samverkar med trafikförvaltning på Regionen Stockholm kring Saltsjöbanans 
upprustning och behovet av en väl fungerande vagnpark. Dialogen omfattar även frågan 
om nödvändiga utredningar. Intentionerna bakom förslagen i motionen anses därmed 
uppfyllda och motionen kan därmed anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 246 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 9 september 2020 
Bilaga 1 Motion - Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och förbättra driftsäkerheten 
(NL) 
 
- - - - - 
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§ 325 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
 
- - - - -  
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§ 326 KFKS 2020/945 

Motion – Utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för 
unga 
Motion den 12 oktober 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 327 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030 
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 328 KFKS 2020/947 

Motion – Nackas Naturskola 2.0 
Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 329 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 330 KFKS 2020/949 

Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande 
Motion den 12 oktober 2020 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 331 KFKS 2020/950 

Interpellation – Tillgänglighetsinventering av 
flerbostadsbeståndet 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Ella Tegsten (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 332 KFKS 2020/951 

Interpellation – Åtgärder för att minska 
konsumtionsbaserade utsläpp 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 333 KFKS 2020/952 

Interpellation – Bevakning av kommunantikvariska 
värden i planprocessen 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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